
  Grenå, den 11. december 2022 

 

 
Miljø – og fødevareudvalget 
 
 
Det har været min klare forståelse af udtalelser fra ministeren Lea Wermelin, at alle dyr var 
underlagt Dyrevelfærdsloven, og at der kun var tale om undtagelser i L229 vedr. 
hyppigheden af tilsyn pga. de store vidder og store flokke af dyr i NNP. Endvidere, at 
undtagelserne fra Dyrevelfærdsloven kun er gældende for dyr i NNP – og således ikke alle 
andre dyrehold i naturpleje.  
 
Derfor forstår jeg ikke, at følgende kunne iagttages: 
 
Den 11.12.2021 i tidsrummet kl. 10-13 ses kreaturer i Mols Bjerge i området Lyngflod uden 
foder, vand og tørt leje. Der ses heller ikke læ for vind og vejr. Da skovbunden var dækket 
af sne, kan det konkluderes, at træerne heller ikke kunne give tilstrækkelig læ og tørt leje 
for den samlede dyreflok.  
Kreaturerne søgte at spise grene. For nogle af kreaturerne ses begyndende afmagring, da 
”hofteknoglerne” er markerede. 
 
Området er ikke klassificeret som Naturnationalpark, hvorfor Dyrevelfærdsloven ikke kan 
fraviges med henvisning til L229. 
 
Der ses ingen skiltning med dyrenes ejer ved indgangen til området fra P-pladsen ved 
Toggerbo, hvorfor kontakt til ejeren af kreaturerne ikke umiddelbart er mulig – og ved 
tilskadekomst eller ligende kritisk situation for dyrene, vil kontakt for assistance til dyrene 
således blive forsinket væsentligt, når opkald skal ske via politiet eller Falck, hvor det må 
antages, at assistance til dyr vil have en absolut ringe prioritering. I dag kan opkald vedr. 
mennesker i nød jo være forgæves!  
 
Det er min klare opfattelse, at dyrene er udsat for vanrøgt. Forholdene er anmeldt til 
politiet. 
 
Kan udvalget redegøre for efter hvilken lovhjemmel, at almindelige kreaturer, der ikke 
tilhører en bestemt hårdfør race, kan udsættes til naturpleje under disse ringe forhold. 
 
Venlig hilsen 
Sandy Ditlef  
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